
İmar  Planı  Hazırlama  ve
Onaylama Yetki ve Görevi
(Danıştay 6. Daire, 6.2.2009, 2496/949)

Dava, Muğla, Bitez Beldesi, … Mevkiinde bulunan … , … , … , …
, … , … , … , … , … , … , … , … , … , … , ‘” ve … parsel
sayılı  taşınmazların  bulunduğu  alanda  yürürlükte  bulunan
uygulama imar planında değişiklik yapılmasına ilişkin istemin,
plan müellifinin olumlu görüşü olmadığı gerekçesiyle reddine
ilişkin 17.12.2002 günlü, 78 sayılı belediye meclisi kararının
iptali  istemiyle  açılmış;  İdare  Mahkemesince,  uyuşmazlık
konusu … parsel sayılı taşınmazın mevcut imar planında çocuk
yuvası olarak ayrıldığı, çocuk yuvasının sosyal alt yapı alanı
olması nedeniyle plan değişikliği için plan müellifinin uygun
görüşünün alınması gerektiği, bu nedenle dava konusu işlemde …
parsel sayılı taşınmaz yönünden hukuka aykırılık bulunmadığı
gerekçesiyle davanın reddine, davanın uyuşmazlık konusu diğer
parsellere  ilişkin  kısmına  gelince,  söz  konusu  parsellerin
mevcut imar planında ticaret, gazino lokanta ve satış ünitesi
alanı olarak ayrıldığı, sosyal veya teknik alt yapı olmaması
nedeniyle plan değişikliğinde müellifin görüşünün alınmasına
gerek  olmadığı,  bu  nedenle  işlemin  bu  parsellere  ilişkin
kısmında  hukuka  uyarlık  bulunmadığı  gerekçesiyle  iptaline
karar verilmiş bu kararın redde ilişkin kısmı davacı vekili,
iptale ilişkin kısmı davalı idare vekili tarafından temyiz
edilmiştir.

3194 sayılı İmar Kanunu’nun 8/b maddesinde: “İmar planları
nazım imar planı ve uygulama imar planından meydana gelir.
Mevcut ise, bölge planı ve çevre düzeni planı kararlarına
uygunluğu sağlanarak belediye sınırları içinde kalan yerlerin
nazım ve uygulama imar planları ilgili belediyelerce yapılır
veya  yaptırılır.  Belediye  meclisince  onanarak  yürürlüğe
girer.” kuralı getirilmiş, Plan Yapımına Ait Esaslara Dair
Yönetmeliğin  İmar  Planı  Değişikliklerinde  Uyulması  Gereken
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Esaslar başlıklı 27. maddesinde de “Plan müellifinin gerekçeli
uygun görüşünün alınması şarttır.” hükmü yer almıştır.

Yasa hükmünden, imar planlarının bizzat ilgili belediyesince
yapılabileceği  gibi,  başka  kurum,  kuruluş  ve  kişilere  de
mevzuattaki esaslara uygun biçimde yaptırılabileceği; ancak,
planı onaylama yetkisinin ilgili belediye meclisine ait olduğu
anlaşılmaktadır.

Dosyanın incelenmesinden, davacıya ait Muğla, Bitez Beldesi, …
Mevkiinde bulunan … , , , , , , , , , , , , ve parsel sayılı
taşınmazlara  ilişkin  plan  değişikliği  isteminin  de
bulunulduğu, dava konusu işlemle, plan değişikliği teklifinde
plan  müellifinin  görüşünün  bulunmadığı  gerekçesiyle  istemin
reddedildiği anlaşılmaktadır.

Buna göre, imar planını hazırlamak ve onaylamak yetkisi ve
görevi  belediyelere  ait  olduğundan,  plan  yapımına  ilişkin
bütün aşamaların ilgili belediyelerce yerine getirilmesi, bu
bağlamda plan değişikliği için gerekli olan müellif görüşünün
de  belediyesince  temin  edilmesi  gerekmekte  olup,  idarenin
yerine  getirmekle  yükümlü  olduğu  hususların  değişiklik
isteminde bulunanlardan istenilmesinde hukuka ve kamu yararına
uyarlık bulunmamaktadır.

 


